



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



4-6 February 2010  
4-6 février 2010

**RIGA**

*Latvia*

WHEN THE PINK COLOURED  
GLASSES ARE SHATTERED

**BUSINESS IN SURVIVAL?  
CORPORATE REORGANIZATION!**

QUAND LES VERRES EN CRISTAL  
SONT BRISÉS

**BUSINESS EN SURVIE?  
RÉORGANISATION DE  
L'ENTREPRISE !**



With the support of / Avec le soutien de

**GRUNTE  
& CERS**

  
LIEPA SKOPINA BORENIUS

 **SORAINEN**  
ESTONIA LATVIA LITHUANIA BELARUS

  
TRESLONS & PETROVICHS  
ATTORNEYS AT LAW

**LAWIN**

ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS - INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

Two and half years into the Great Financial Crisis, this seminar will make a first assessment of how national legislations and legal practices are coping with the survival of business in one of toughest times in the world economy.

The crisis may have loosened up a bit its grip, but macro-economics indicators say it is not over yet. And besides that, its legacy is bound to spill over its effects even when good times will be back and the markets will start marching on again at full steam.

# Introduction

The crisis has dramatically changed the approach of finance and business operators and regulators. New regulations have been enacted at national and supra-national levels and new skills have been used by operators to survive enduring economical downturn. A new balance is being sought between the liberal canon of free enterprise and the need of state intervention when the market does not have enough resources on its own to overcome times of crisis.

Lawyers have been called upon new tasks in assisting clients not only in surviving the hard times but even helping them seize new investment opportunities that hard times (and the usual downward trend in prices) may present.

The "Zeitgeist" seems to be the preservation of the value of the business. As a consequence, the focus has shifted from liquidating the business to its reorganization by drawing upon its key assets.

The speakers and panelists we selected are all qualified to substantively contribute with their professional experience to making this an interesting seminar.

This seminar is bound by an ideal red thread to other AIJA seminars focused on the impacts and consequences of the world economy crisis: "Insolvency Buy Outs" (Como May 2008), "Directors Liability" (London May 2009) and "Private Equity in Distressed Times" (Rome October 2009).

As a venue for this seminar we offer you Riga, the true capital of Latvia. Politics and economics are united in this important city and its harbour. Riga is proud of its medieval boroughs (UNESCO heritage) and its Art-Nouveau architecture. It is a place to be admired.

Over one third of the Latvian population lives and works in this city. It is a stimulating background for the development of business and culture and also a fine habitat for law firms.

You are kindly welcome to become acquainted with Riga. You will find winter entertainment right in the city - go skating in the old town or cross-country skiing in the park. And the snow covered and pristine outdoors are just outside the city's walls.

Come in from the cold, close the door and warm around the fire in Riga.





Deux ans et demi après le début de la Grande Crise Financière, ce séminaire sera le premier à analyser comment les législations nationales et les pratiques légales font face à la survie du business dans une des périodes les plus difficiles de l'économie mondiale.

La crise a peut-être perdu en intensité un peu, mais les indicateurs macro-économiques nous indiquent que ce n'est pas fini. De plus, ses conséquences se font aussi sentir quand les bons temps reviendront et les marchés avancent à nouveau à grands pas.

La crise a radicalement changé l'approche des opérateurs financiers et économiques et des régulateurs. Des nouvelles règles ont été adoptées au niveau national et supranational et des nouvelles techniques ont été utilisées par les opérateurs pour survivre au déclin économique prolongé. Un nouvel équilibre entre la doctrine libérale de la libre entreprise et la nécessité de l'intervention étatique a été recherchée pour les situations où les marchés ont manqué de ressources pour surmonter le temps de crise.

Les avocats exercent de nouvelles tâches dans l'assistance de leurs clients, non seulement en vue de leur survie, mais aussi en vue de profiter des opportunités que les temps difficiles (et la tendance des prix à la baisse) peuvent présenter.

Le "Zeitgeist" semble être la préservation de la valeur des entreprises. Par conséquent, l'attention s'est déplacée de la liquidation vers la réorganisation à partir des biens clefs de l'entreprise.

Les orateurs et panélistes sélectionnés sont qualifiés pour contribuer substantiellement avec leurs expériences professionnelles, afin de rendre ce séminaire très intéressant.



Ce séminaire est la continuation d'autres séminaires AIJA ayant l'impact et les conséquences de la crise économique mondiale comme sujet: "Insolvency Buy-outs" (Como, Mai 2008), "Responsabilité des membres du Conseil d'administration" (Londres, Mai 2009) et "Privatized equity in Distressed Times" (Rome, Octobre 2009).

Nous vous offrons Riga, la véritable capitale de la Lettonie, comme lieu de séminaire. Politique et économie se joignent dans cette ville et son port important. Riga est fière de ses quartiers médiévaux et de son architecture Art-Nouveau (héritage UNESCO). C'est un lieu à admirer.

Plus d'un tiers de la population Lettonne vit et travaille dans cette ville. C'est un cadre stimulant pour le développement du commerce et de la culture et aussi un bon habitat pour les bureaux d'avocats.

Vous êtes cordialement invités à faire la connaissance de Riga. Vous trouverez une ambiance hivernale, au cœur de la ville – peut-être du patinage dans le centre historique, ou du ski de fond dans le parc. En plus, la campagne enneigée et vierge se trouve juste au-delà des murailles de la ville.

Quittez le froid, entrez et fermez la porte, et chauffez vous autour du feu à Riga.

# Programme

## Thursday, 4 February 2010

19.00 Welcome Cocktail at D'Vine Bar, Reval Hotel Latvija sponsored by Klavins & Slaidins LAWIN

## Friday, 5 February 2010

08.45 Registration, Coffee: Reval Hotel Latvija

### 09.00 Welcome Addresses

**Pauliina Tenhunen**, AIJA Bureau member, Castrén & Snellman Attorneys Ltd, Helsinki (Finland)

**Ivars Grunte**, member of the Latvian Bar Council, Riga (Latvia)

### PART 1: INSOLVENCY WITHOUT DESTRUCTION OF VALUE

#### 09.30 A new approach to insolvency: from bankruptcy and liquidation to business reorganization. Any critics?

**Louis Verstraeten**, President of AIJA Insolvency Law Commission, Astrea, Antwerpen (Belgium)

**Tommaso Foco**, Vice-President of AIJA Insolvency Law Commission, Ceriani e Associati Studio Legale, Milan (Italy)

**Giuseppe Scotti**, Studio Legale De Angelis – Scotti, Parma (Italy)

#### 10.00 The Thin Line Between Solvency and Insolvency: Issues of Corporate Governance in a Distressed Context

**Inese Hazenfusa**, Grunte & Cers, Riga (Latvia)

**Lukas Bopp**, Kellerhals Attorneys at Law, Basel (Switzerland)

11.00 Coffee Break

#### 11.15 Panel discussion: Drawing Upon the Key Assets of the Business in distress:

• **The corporate counsel experience:**

**Eddy Maas**, CTP Invest, Czech Republic;

• **Employees:**

**Marta Trindade**, President of Labour Law Commission, Abreu Advogados, Lisbon (Portugal)

• **Intellectual property and know-how;**

**Fredrik Roos**, Setterwals Advokatbyrå, Göteborg (Sweden)

• **Real estate:**

**Christian Marth**, Dorda Brugger Jordis, Vienna (Austria)

*Moderator:* **Alexander Fox**, Manches LLP, London (England)

Panelists will be invited to intervene concisely during the following sessions

12.45 Lunch

### PART 2: STRATEGIES AND TACTICS AIMING FOR THE PRESERVATION OF THE COMPANY'S VALUE

#### 1. When Worse Gets to Worst: Bankruptcy or Liquidation?

#### 14.00 What good can bankruptcy bring?

**Arta Snipe**, certified bankruptcy receiver, Riga (Latvia)

#### 14.30 Crossborder preparations: the Centre Of Main Interests revisited

**Maarten Drop**, Cleber NV, Amsterdam (The Netherlands)

#### 15.00 Local preparations: Pre-packaged bankruptcies

**Alexander Fox**, Manches LLP (London)

15.30 Coffee Break

### 2. Court-Supervised Business Reorganizations

#### 16.00 East European courts and local industries: a rescue mission

**Girts Ruda**, Sorainen Law Offices, Head of Sorainen Restructuring and Insolvency, Riga (Latvia)

**Risto Vahimets**, Tark & Co, Tallinn (Estonia)

**Frank Heemann**, bnt, Vilnius (Lithuania)

**Teresa Vaculinova**, Giese & Partners, v.o.s., Prague (Czech Republic)

#### 17.15 The US experience: origins, development and new trends of Chapter 11:

**Douglas L. Furth**, Golenbock, Eiseman, Assor, Bell & Peskoe LLP, New York (USA)

18.00 End of day one

20.30 Dinner at Restaurant Kalķu Vārti, Riga Old City

## Saturday, 6 February 2010

09.00 Registration, Coffee: Reval Hotel Latvija

### PART 2: CONTINUED

#### 09.30 3. The Perspective of the Banks: Financing a Distressed Business

**Tommaso Foco**, Vice President of AIJA Insolvency Law Commission, Ceriani e Associati Studio Legale, Milan (Italy)

**Zoltán Balázs Kovács**, Szecskey Attorneys At Law, Budapest (Hungary)

**Nelliija Mirošņika**, SEB banka, Riga (Latvia)

11.00 Coffee Break

#### 11.30 Old Laws + Politics = New Solutions?

**Nick Speyer**, international restructuring consultant, York, UK, will share his extensive experience in restructuring companies in European jurisdictions, especially on the political factor: national or local interests, unions, tycoons and lobbying and pressure groups.

### Closing Discussion

Discussion with the audience and speakers on the rigidity of legal systems, the solutions required by the business and the results from this economic crisis. Can the value of key assets be preserved, can the business survive?

**Agnese Hartpenga**, Grunte & Cers, Riga (Latvia)

**Arne Engels**, Görg Rechtsanwälte, Köln (Germany)

12.30 Lunch at Reval Hotel Latvija

14.00 Afternoon and evening leisure program (optional)

# Programme

## Jeudi 4 février 2010

19.00 Cocktail d'ouverture au D'Vine Bar, Reval Hotel Latvija sponsorisé par Klavins & Slaidins LAWIN

## Vendredi 5 février 2010

08.45 Accueil, café: Reval Hotel Latvija

### 09.00 Discours d'accueil

**Pauliina Tenhunen**, AIJA Bureau member, Castrén & Snellman Attorneys Ltd, Helsinki (Finland)  
**Ivars Grunte**, Membre du Conseil du Barreau de Lettonie

### PARTIE 1: INSOLVABILITÉ SANS DESTRUCTION DE VALEUR

09.30 **Une nouvelle approche de l'insolvabilité : De la faillite et la liquidation à la réorganisation des activités. Aucune critique ?**

**Louis Verstraeten**, Président de la Commission du Droit de la Faillite, Astrea, Anvers (Belgique)

**Tommaso Foco**, Vice-Président de la Commission du Droit

de la Faillite, Ceriani e Associati Studio Legale, Milan (Italie)

**Giuseppe Scotti**, Studio Legale De Angelis – Scotti, Parme (Italie)

10.00 **La ligne ténue entre solvabilité et insolvabilité : Questions de Corporate Governance dans un contexte difficile**

**Inese Hazenfusa**, Grunte & Cers, Riga (Lettonie)

**Lukas Bopp**, Kellerhals Attorneys at Law, Bâle (Suisse)

11.00 Pause

11.15 **Groupe de discussions: Bénéficiaire des biens clefs de l'entreprise en difficultés**

#### • L'expérience du conseil d'entreprise :

**Eddy Maas**, CTP Invest, République Tchèque

#### • Employés :

**Marta Trindade**, Président de la Commission du Droit du Travail, Lisbonne (Portugal)

#### • Propriété intellectuelle et know-how :

**Fredrik Roos**, Setterwals Advokatbyrå, Göteborg (Suède)

#### • Immobilier :

**Christian Marth**, Dorda Brugger Jordis, Vienne (Autriche)

*Modérateur : Alexander Fox*, Manches LLP, Londres

(Angleterre)

Les panélistes seront invités à intervenir brièvement durant les sessions suivantes

12.45 Lunch

### PARTIE 2 : STRATÉGIES ET TACTIQUES VISANT À PRÉSERVER LA VALEUR DE L'ENTREPRISE

#### 1. Quand le mal devient le pire: Faillite ou Liquidation ?

14.00 **Quel bien la faillite peut-elle apporter ?**

**Arta Snipe**, Administrateur de faillite assermenté, Riga (Lettonie)

14.30 **Préparations transfrontalières : le Centre des Intérêts Principaux revisité**

**Maarten Drop**, Cleber NV, Amsterdam (Pays-Bas)

15.00 **Préparations locales : Les faillites pré-emballées**

**Alexander Fox**, Manches LLP, Londres, (Angleterre)

15.30 Pause

### 2. Les Réorganisations des Entreprises supervisées par les Tribunaux

16.00 **Les Tribunaux d'Europe de l'Est et les industries locales : une mission de sauvetage**

**Girts Ruda**, Sorainen Law Offices, Responsable de

Restructuring and Insolvency, Riga (Lettonie)

**Risto Vahimets**, Tark & Co, Tallinn (Estonie)

**Frank Heemann**, bnt, Vilnius (Lituanie)

**Teresa Vaculinova**, Giese & Partners, v.o.s., Prague (République Tchèque)

17.15 **L'expérience des Etats-Unis: Origines, développement et nouvelles tendances du Chapitre 11**

**Douglas L. Furth**, Golenbock, Eiseman, Assor, Bell &

Peskoe LLP, New York (USA)

18.00 Fin de la première journée

20.30 Souper au Kalķu Vārti, Riga Old City

## Samedi 6 février 2010

09.00 Accueil, café : Reval Hotel Latvija

### PARTIE 2: SUITE

09.30 **3. Le Point de vue des Banques : Financer une Entreprise en difficultés**

**Tommaso Foco**, Vice-Président de l'AIJA Commission du

Droit de la Faillite, Ceriani e Associati Studio Legale, Milan (Italie)

**Zoltán Balàzs Kovács**, Szecskay Attorneys At Law, Budapest (Hongrie)

**Nelliņa Mirošņika**, SEB banka, Riga (Latvia)

11.00 Pause

11.30 **Anciennes Lois + Politiques = Nouvelles Solutions?**

**Nick Speyer**, Consultant en restructurations internationales, York (Angleterre) partagera son experience en matière de restructuration d'entreprises devant les juridictions européennes, et abordera plus particulièrement le facteur politique : l'influence des intérêts nationaux ou locaux, les unions, magnats, le lobbying et les groupes de pression.

### Discussion finale

Discussion avec les participants et les orateurs sur la rigidité des systèmes légaux, les solutions apportées par le secteur des affaires et les résultats de cette crise économique. La valeur des biens clefs peut-elle être préservée, l'activité peut-elle survivre ?

**Agnese Hartpenga**, Grunte & Cers, Riga (Lettonie)

**Arne Engels**, Görg Rechtsanwälte, Cologne (Allemagne)

12.30 Lunch au Reval Hotel Latvija

14.00 Programme de détente pour l'après-midi et la soirée (facultatif)

# Administration

## Venue of the Seminar

**Reval Hotel Latvija**  
Elizabetes 55, Riga, Latvia  
www.revalhotels.com

## Lieu du séminaire

**Reval Hotel Latvija**  
Elizabetes 55, Riga, Latvia  
www.revalhotels.com

## Language – Number of Participants – Cancellation

The Seminar will be held in English without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

## Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Registration Fees	<= 10.01.2010	> 10.01.2010
Speaker	EUR 340	EUR 340
AIJA Member - < 35	EUR 340	EUR 465
AIJA Member - >= 35	EUR 390	EUR 465
Non AIJA Member	EUR 465	EUR 540
Accompanying person	EUR 150	EUR 150
Baltic States lawyers and students	EUR 240*	EUR 240*
Lawyers from other CEE countries	see below **	

Frais d'inscription	<= 10.01.2010	> 10.01.2010
Orateur	EUR 340	EUR 340
Membre de l'AIJA - <35	EUR 340	EUR 465
Membre de l'AIJA - >=35	EUR 390	EUR 465
Non membre de l'AIJA	EUR 465	EUR 540
Accompagnant	EUR 150	EUR 150
Avocats en provenance des Pays Baltiques et étudiants	EUR 240*	EUR 240*
Avocats en provenance d'un autre pays de l'Est de l'Europe		Cf ci-dessous**

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches, welcome cocktail and Friday Dinner.

The accompanying persons' fee includes welcome cocktail and Friday Dinner.

\* Fee excludes Friday Dinner

\*\* Delegates from the Central & Eastern Europe (CEE) countries may apply for a seminar fee waiver sponsored by the DAV-Förderverein für Freie Advokatur in Mittel- und Osteuropa e. V. established by DeutscherAnwaltVerein.

Waiver request with a delegate's CV shall be addressed until January 4, 2010 to the Chairman of the DAV – Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s., Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic; E-mail: giese@giese.cz

Registration will only be effective after payment.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

**IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 – BIC/SWIFT BGLLLULL  
BGL BNP PARIBAS, Agence Royale Monterey, 27,  
avenue Monterey, L-2951 Luxembourg  
Ref: AIJA "RIGA"**

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until **January 4, 2010**.

## Reval Hotel Latvija

Elizabetes 55, Riga, Latvia  
www.revalhotels.com  
Exécutive room – 117.00 EUR per night/per room  
Reval Class – 82.00 EUR per night/per room  
Standard Class – 76.00 EUR per night/per room  
(Prices include breakfast buffet, free visit to sports center and sauna)

Hotel reservations must be made with Con-Ex, specifying the code AIJA, <http://www.con-ex.com>, please contact Liga Hartpenga via e-mail [liga.hartpenga@con-ex.com](mailto:liga.hartpenga@con-ex.com) or phone: +371 26408489

**Dress code:** Business (working sessions) or smart casual (evening program).

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, lunches, cocktail d'ouverture (jeudi), souper (vendredi). Les frais d'inscription des accompagnants comprennent cocktail d'ouverture (jeudi), souper (vendredi).

\* Les frais d'inscription ne comprennent pas le souper du vendredi  
\*\* Les participants des pays de l'Est de l'Europe peuvent s'inscrire à un tarif préférentiel grâce au soutien de l'Association du Barreau allemand (DAV-Förderverein).

Les candidatures accompagnées d'un CV devront être adressées au plus tard le 4 janvier 2010 au Président du DAV-Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s., Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic, e-mail: giese@giese.cz.

L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

**IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 – BIC/SWIFT BGLLLULL  
BGL BNP PARIBAS, Agence Royale Monterey, 27,  
avenue Monterey, L-2951 Luxembourg  
Ref: AIJA "RIGA"**

## Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offre des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le **4 janvier 2010**.

## Reval Hotel Latvija

Elizabetes 55, Riga, Latvia  
www.revalhotels.com  
Exécutive room – 117.00 EUR par nuit/par chambre  
Reval Class – 82.00 EUR par nuit/par chambre

Les réservations d'hôtel doivent être faites auprès de Con-Ex, avec le code AIJA, <http://www.con-ex.com>, veuillez contacter Liga Hartpenga via e-mail [liga.hartpenga@con-ex.com](mailto:liga.hartpenga@con-ex.com) or phone: +371 26408489

**Tenue vestimentaire :** tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

# REGISTRATION FORM – BULLETIN D’INSCRIPTION



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

RIGA, 4-6.02.10

To be returned before **10.01.2010** to / A retourner avant le **10.01.2010** à:

**Association Internationale des Jeunes Avocats**

**avenue Louis Lepoutre 59/20 – BE-1050 Bruxelles – Belgium – Fax +32-2-347.55.22**

Or register online at [www.aija.org](http://www.aija.org) – enregistrez-vous en ligne sur [www.aija.org](http://www.aija.org)

Name / Nom .....

Law firm / Cabinet .....

Address / Adresse .....

Zip Code / Code Postal ..... City .....

Tel. / Tél. .... Fax: .....

E-mail ..... Website: .....

Date of birth / Date de naissance ..... Gender / sexe: M  F

Accompanying person(s) / Accompagnant(s) ..... First AIJA Event? / Premier événement AIJA?  Yes / Oui  No / Non

Special dietary requirements / Régimes alimentaires .....

Delegate / Participant ..... Acc. pers .....

## Registration Fees – Frais d’inscription

◀ 10.01.2010      ▶ 10.01.2010

<input type="checkbox"/> Speaker / Orateur	EUR 340	EUR 340	EUR .....
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - < 35	EUR 340	EUR 465	EUR .....
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - >= 35	EUR 390	EUR 465	EUR .....
<input type="checkbox"/> Non AIJA Member / Non Membre AIJA	EUR 465	EUR 540	EUR .....
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 150	EUR 150	EUR .....
<input type="checkbox"/> Baltic States lawyers and students / Avocats en provenance des Pays Baltiques et étudiants	EUR 240	EUR 240	EUR .....
<input type="checkbox"/> Donation to / à SOS Avocats			EUR .....
<input type="checkbox"/> Donation to / à Scholarship Fund			EUR .....
		<b>TOTAL</b>	<b>EUR .....</b>

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges. / Je joins une copie de l’ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°: **IBAN LU77 0030 6270 3965 0000 – BIC/SWIFT BGLLULL**

**BGL BNP PARIBAS, Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg**

Ref: AIJA “RIGA”

**No cheques/bank drafts – les chèques ne sont pas acceptés**

## PAYMENT VISA / MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount of ..... EUR (+ 20 EUR for bank costs/registration)

J’autorise l’AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) du montant de ..... EUR (+ 20 EUR de frais bancaires par inscription)

Credit card Number / Numéro de carte de crédit: ..... Exp. Date / Date d’expiration: .....

Security Code / Code de sécurité: .....

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel / les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature).

**In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant. / En cas d’annulation par le participant, aucun remboursement n’est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.**

**Accommodation / Hôtel:** Hotel reservations must be made with Con-Ex, specifying the code AIJA, <http://www.con-ex.com>, please contact Liga Hartpenga via e-mail [liga.hartpenga@con-ex.com](mailto:liga.hartpenga@con-ex.com) or phone: +371 26408489 / Les réservations d’hôtel doivent être faites auprès de Con-Ex, avec le code AIJA, <http://www.con-ex.com>, veuillez contacter Liga Hartpenga via e-mail [liga.hartpenga@con-ex.com](mailto:liga.hartpenga@con-ex.com) or phone: +371 26408489

Yes/Oui     No/Non    Full autorisation to print my details on the list of participants / Autorisation données complètes sur liste participants

Yes/Oui     No/Non    Full autorisation to forward my details to a sponsor / Autorisation données à un sponsor

Date

Signature

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

# Latvia

## ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

### **FOCO Tommaso**

Ceriani & Associati Studio Legale  
Email: [tfoco@cealex.it](mailto:tfoco@cealex.it)

### **GIRNE-BERZINA Elina**

Klavins & Slaidins LAWIN  
Email: [elina.girne-berzina@lawin.lv](mailto:elina.girne-berzina@lawin.lv)

### **HARTPENGA Agnese**

Law firm Grunte & Cers  
Email: [agnese.hartpenga@gruntecers.eu](mailto:agnese.hartpenga@gruntecers.eu)

### **VERSTRAETEN Louis**

Astrea Advocaten  
Email: [louis.verstraeten@astrealaw.be](mailto:louis.verstraeten@astrealaw.be)

[ Young lawyers of every country stand together.  
They intend to defend those principles which are  
common and which they consider to be indivisible  
from the notion of justice and law ]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

